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Context 

In de memo „Resultaten pilot preventieve maatregelen muskusratten in polder Oudendijk‟ 
d.d. 1 augustus 2014,  is vermeld dat vier proefopstellingen gerealiseerd zijn om te 
bezien of preventieve maatregelen genomen kunnen worden genomen tegen muskus- en 
beverratten.  
“Uit de proef kan worden opgemaakt dat het wapeningsgaas op de kering technisch 
haalbaar is en kostentechnisch het beste scoort. Kostenbesparingen zijn uiteraard ook 
mogelijk als de preventieve maatregelen op grote schaal worden uitgevoerd én worden 
geïntegreerd bij dijkversterking. Mogelijk is hier nog een kostenvoordeel van 25% op te 
behalen.” 
 
 
Vraag 1: 

Is het college bereid om (zoals afgesproken tijdens de gesprekken voor het 
coalitieakkoord en zoals vermeld in de sideletter) deze preventieve maatregel uit te 
voeren? 
 
Antwoord: 

In de voorbereiding van komende grootschalige kadeverbeteringsprojecten zal 
toepassing van  preventieve maatregelen worden meegenomen.  
 
“Hoogheemraadschap van Rijnland heeft met de pilot in Oudendijk een eerste stap gezet 
in de analyse van de kosten en technische haalbaarheid van preventieve maatregelen 
tegen bever- en muskusratten. Het wordt aanbevolen om deze memo aan te bieden aan 
de Unie van Waterschappen, zodat deze kennis kan worden verspreid en kan worden 
gedeeld.” 
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Vraag 2: 

Is dit gebeurd? 
 
Antwoord: 

Memo is ter kennis gesteld aan Unie van Waterschappen. Via de Beleidsadviseur 
waterbeleid van de Unie zal aan MURAbeheer West-Nederland worden verzocht om 
monitoring van de effecten van de graafwerende maatregelen uit te voeren. 
De resultaten van de proef zijn dit voorjaar ook verspreid via het bestuurlijk overleg van 
de 6 waterschappen die samenwerken, dat heeft echter nog niet geleid tot een 
uitgebreidere proef in breder verband dan alleen Rijnland. 
 
“Doordat de preventieve maatregelen gelijktijdig met de kadewerkzaamheden zijn 
uitgevoerd is er werk met werk gemaakt. Door de maatregelen op grote schaal uit te 
voeren is er mogelijk nog een verdere kostenreductie mogelijk.” 
De jaarlijkse kosten voor Rijnland ad € 2.149,067 voor de muskusrattenbestrijding zullen 
veel minder worden en op termijn verdwijnen indien de preventieve maatregelen 
ingevoerd gaan worden. Daarvoor in de plaats zullen onderhoudskosten aan de kering 
komen, echter, deze kosten zouden sowieso al gemaakt moeten worden. Er kan dus werk 
met werk gecombineerd worden. De kosten die nu gemaakt zouden  worden om 
wapeningsgaas aan de kering te plaatsen, kunnen over een aantal jaren verspreid 
worden. 
 
 
Vraag 3: 

Is het college bereid deze preventieve maatregelen op grote schaal uit te voeren? 
 
Antwoord: 

De jaarlijkse bijdrage zal op termijn kunnen verminderen door graafwerende 
maatregelen in waterkeringen. Echter heeft MURAbeheer West-Nederland de zorg voor 
het muskusrattenbeheer in het gehele beheersgebied van Rijnland. Dit is vastgelegd in 
de Waterwet 2011. De verwachting is dat afname van graverijen in waterkeringen 
mogelijk tot toename van graverijen in oevers van watergangen, niet zijnde 
waterkeringen, kan leiden. Hierdoor is de stelling dat het op termijn verdwijnen van de 
bijdrage van Rijnland aan MURAbeheer wellicht te rooskleurig voorgesteld. 
 
Monitoring van de effecten van graafwerende maatregelen door MURAbeheer West-
Nederland zal moeten uitwijzen of de graafwerende maatregelen ook daadwerkelijk effect 
hebben. De resultaten van deze monitoring en daarmee de effecten van de graafwerende 
maatregelen, en de mogelijke verplaatsing van graverijen naar andere gebieden dan 
waterkeringen, zullen pas over enkele jaren zichtbaar zijn. 
 
In de VV-vergadering van 3 juni 2015 is door de portefeuillehouder toegezegd dat er in 
het najaar 2015 gesproken gaat worden over muskusrattenbeheer. Hierbij zal met name 
worden besproken wat in het vermogen van Rijnland ligt om verder vervolg aan de pilots 
te geven. 
 


